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O Den otevřených dveří lékařské fakulty byl rekordní zájem
Praha 13. ledna (ČTK) - Rekordní počet, zhruba 900 lidí, přilákal dnes Den otevřených dveří 1. lékařské fakulty Univerzity
Karlovy, který je určen zájemcům o studium medicíny. Studenti se seznámili s požadavky fakulty, mohli si koupit také
modelové otázky k přijímacím zkouškám a prohlédnout si řadu pracovišť. "Snažíme se jim ukázat, že by se neměli bát,"
řekl ČTK děkan 1. LF Tomáš Zima.
Část dnešních návštěvníků byla přesvědčena, že v budoucnu určitě oblékne bílý plášť. Jiní měli pochybnosti a dnešek je
nerozptýlil. "Chtěla jsem se podívat, jak vysoká škola funguje, jak to tu vypadá," řekla ČTK Monika z Českého Krumlova.
"Jdu se sem jen tak orientačně podívat, ale pochybuji, že bych byla schopna medicínu vystudovat," uvedla studentka
oboru zdravotní laborant Marcela z Kralup nad Vltavou.
S některými středoškoláky přijeli i rodiče. Například primář českokrumlovské interny Jindřich Florián si mimo jiné chtěl
oživit své vzpomínky. "Chtěl by být mladý jako dcera a mít zkušenosti, které mám dnes," zasnil se.
Podle mluvčí fakulty Vlasty Helekalové je každoročně největší zájem o prohlídku anatomického muzea a fantomové
laboratoře, v níž si na modelech hlavy procvičují zručnost budoucí stomatologové.
První lékařská fakulta letos přijme 450 českých studentů všeobecného lékařství a 50 studentů zubního lékařství. Loni
byla přijata ke studium všeobecného lékařství pětina přihlášených. Zájem o studium stomatologie byl v porovnání s
všeobecným lékařstvím zhruba dvojnásobný. Řada lidí se hlásila na oba obory, což je možné.
Publikace s modelovými otázkami přijímacího řízení vychází každoročně. Obsahuje tisíc až dva tisíce otázek z biologie,
chemie a fyziky. V přijímacím testu je sto otázek z každého oboru. Studenti, kteří na střední škole dosáhli vynikajících
výsledků, mohou požádat o přijetí bez přijímacího řízení, je pro ně vyčleněna asi třetina celkové kapacity.
Pětina až čtvrtina studentů první ročník nedokončí. Je to z řady důvodů. Někdo zjistí, že pohled na lidské tělo a krev je
jiný než si představoval, jiný zváží svém vědomostní možnosti. Někdy ho k odchodu vedou rodinné a sociální záležitosti,
uvedl děkan.
Podle Zimy se generace studentů sice určitým způsobem mění, ale to podstatné se nemění. Studenti mají stále studijní
problémy, zábavy i lásky. Změnu vidí Zima v tom, že se před studenty otevřely možnosti část studia absolvovat v
zahraničí, mohou se zúčastnit řady stáží nejen v Evropě a USA, ale i v Austrálii nebo Jižní Americe. Internet jim umožnil
větší přístup k informacím.
Část studentů medicíny pochází z rodin lékařů. Přednostka výzkumného stomatogického ústavu Jana Dušková ČTK
řekla, že "zubařská praxe je něco jako rodinné stříbro, a proto se lékař snaží zajistit její pokračování". Myslím si, že
je to správné, dodala.
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